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Radosť nehľadajme vo veciach.
Máme ju uloženú každý vo vlastnom trezore.

Dlhé dni, krátke noci...

Dobrý deň, tu je Staničná ulica...

Leto má zvláštny spôsob, ako sa nám dostať 
pod kožu, a preto ho milujeme. Aspoň väčšina 
z nás. Je to obdobie, na ktoré netrpezlivo čaká-
me. Minimálne pol roka dopredu plánujeme dovo-
lenku, listujeme ponuky a tešíme sa. Sú to dni 
plné pohody, výletov a skvelých dobrodružstiev s 
rodinou či kamarátmi. Školopovinné deti sú bez 
povinností a tešia sa na dvojmesačné „ničnero-
benie“. Veľa rodín sa práve v letnom období stret-
ne a dobieha dovtedy nemožné. Tí, čo milujú 
hory, sa vyberú do hôr, tí, čo potrebujú vodu, idú 
k moru. Dôležité je mať všetko vopred naplánova-
né, pripravené a nastaviť sa na oddych. Astro-
nomické leto sa začína 21.júna to skutočné od 
zatvorenia školských brán. Netreba čakať na do-
volenku. Spomaliť môžeme hneď, od dnešného 
rána. Ak urobíme malé kroky, výsledok bude vidi-
teľný.

Leto napĺňa všetko až po okraj. Budí drozdy, 
farbí broskyne, obiliu dáva zlatý šat. Večerný vá-

nok, hladkajúci plné klasy, je tichou modlitbou 
vďaky za nový chlieb. Horúce dni, spomalené, 
častokrát suché a únavné, ponúkajúc osvieženie 
len v bazénoch či pri mori, alebo potom v tieni na 
terasách reštaurácií. Dlho očakávaná atmosféra 
leta sa vznáša povetrím a robí nás šťastnými. 
Vzduch je naplnený vôňou pokosenej trávy, po-
čuť pieseň cvrčkov, hviezdna obloha je na dosah, 
človeku sa chce žiť a byť tu stále. Zem je až po-
sadnutá vášňou rodenia, všade je plno svetla a 
farieb.

Leto nám ponúka vnímať viac krásy sveta 
ako bežne vnímame. Ba dovoľuje nám stať sa 
romantikmi, napríklad túlať sa bez cieľa s bosými 
nohami po chladnej rose; pozorovať pritom zobú-
dzajúce sa slnko, ktoré svojou silou prináša deň 
plný Božej lásky. Zrazu si uvedomíme, že náš ži-
vot nemôžeme žiť ako partiu šachu, v ktorej je 
všetko vypočítané. Život je dar, neustály sviatok 
a každá chvíľa v ňom má zvláštne čaro. Nebojme 

sa takýchto chvíľ a prežívajme ich naplno. Bude 
to investícia, ktorá sa vyplatí.

Leto nič nesľubuje. Ale dáva možnosť. A nie-
kedy to je všetko, čo potrebujeme. Tak si užívaj-
me slnko, letné drinky, nech je naše leto plné od-
dychu a nových vykročení...bez napätia, s otvore-
ným srdcom.

     Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Nelegálne skládky odpadu v rómskych osa-
dách sú roky neriešeným problémom, ktorý trápi 
desiatky obcí na Slovensku. Naša obec je 
jednou z nich.

Tunajšia rómska komunita rieši problém 
s odpadom po svojom – končí na stojisku pri 
ceste. Apropo...stojisko bolo vybudované a je 
súčasťou projektu zberný dvor, na ktorý obec 
dostala dotáciu, a ktoré bolo v roku 2023 
skolaudované a dané do užívania. Náklady na 
vývoz nahromadeného odpadu v osade, ktorý 
sa tam zbieral obyvateľmi niekoľko mesiacov až 
rokov, bol vyčíslený na desaťtisíce eur, ktoré 
sme, de facto zaplatili my, všetci. Obec sa snaží 
vyhnúť ďalším zbytočným výdavkom za odpad, 
prípadným pokutám, robíme osvetu medzi oby-
vateľmi, najmä, čo sa triedenia odpadov týka, 
prebiehajú pravidelné kontroly a čistenie, no 
stále sa točíme v začarovanom kruhu. Vybudo-
vané stojisko, okrem po vrch naplnených kontaj-
nerov, disponuje naozaj všetkým. Starým nábyt-
kom, elektrospotrebičmi, drevom, pneumatika-
mi, konzervami, detskými kočíkmi, bicyklami či 
hračkami, ale aj zhnitým ovocím, plastovými 
obalmi so zvyškami jedla, či výkalmi. Je to až 
nepochopiteľné, keďže oproti stojisku je bez-
pečnostná kamera, ktorá je funkčná a všetko 
nahráva.

   Netriedený odpad, ktorý sa hromadí na 
stojisku a v jeho blízkosti, je nebezpečný z 
viacerých hľadísk. A to z hľadiska ochrany vôd, 

ochrany zdravia človeka alebo ochrany životné-
ho prostredia. Zdravotné problémy, kontami-
novaná voda, hlodavce a  v neposlednom rade 
znepríjemňovanie života všetkým obyvateľom 
Staničnej ulice.

Jediný spôsob, ako sa môžeme legál-
ne zbaviť odpadu, je príkladné triedenie 
všetkého druhu. Stojisko na Staničnej ulici 
je určené pre neplatičov, ktorí nemajú zber-
né nádoby pri svojich obydliach, aby sme sa 
vyhli znečisťovaniu celej ulice, osady, či do-
konca obce. Nie je určené pre obyvateľov 
obce, my všetci máme zaužívaný spôsob 
triedenia a vývozu odpadov spred našich 
domov, prípadne na určených stojiskách 
(sklo, bioodpad...), alebo v zbernom dvore 
(drevo, textil, stavebný odpad, veľkoobjemo-
vý odpad...).

   Často sa opakujúci scenár - pri stojisku 
na Staničnej ulici zastaví vozidlo, osádka ktoré-
ho vyhodí na zem, nie do kontajnerov, pozváža-
ný odpad z okolitých obcí. Áno, to je móda oby-
vateľov z rómskej osady, za peniaze vykupovať 
odpad z okolia a následne ho doviezť a vyhodiť 
na stojisko v Pobedime. Obec potom zabezpe-
čuje odvoz nielen veľkoobjemových kontajne-
rov, ale aj tohto „pozbieraného a netriedeného 
odpadu z okolia“, a to všetko na vrub obecného 
rozpočtu. Pracovníci vývoznej spoločnosti 
Marius Pedersen majú povinnosť vyviezť len 
obsah kontajnerov, ktoré sú častokrát naplnené 

neúplne, pretože všetok odpad hádžu obyvate-
lia osady pred kontajnery a okolo nich. V deň vý-
vozu komunálneho odpadu, t.j. každú druhú 
stredu, musí obec osobne dohliadať (starostka, 
pracovníci obce) na vývoz stojiska a vlastnoruč-
ne odpad mimo kontajnerov nakladať do vývoz-
ného auta. Ešte v ten deň sú kontajnery a pries-
tor okolo nich znova zahádzané odpadom, tak-
že ďalšie dva týždne sa odpad zhromažďuje aj 
pomimo, alebo ho obec odvezie na zberný dvor, 
nikto ho predsa nechce mať doma! V letných 
horúčavách, ktoré sa so zmenou podnebia stup-
ňujú, predstavuje skládka odpadu živnú pôdu 
pre baktérie a hmyz. Riziko prenosu rôznych 
chorôb sa zvyšuje. Je to začarovaný kruh – 
obec na riešenie tejto otázky rezignuje, pretože 
Rómovia sú zadlžení a náklady na vývoz odpa-
du znášame my.

   Sme zvyknutí na pravidelný vývoz od-
padu v našej obci. Vieme, kedy treba dať kontaj-
ner či vrece pred dom, aby ich smetiari zobrali. 
Naši obyvatelia rómskej osady majú na výber – 
mať svoje vlastné smetné nádoby alebo stojis-
ko, kde sú veľkoobjemové kontajnery a dbať tak 
o čistotu nielen vlastného obydlia, ale aj obce, 
ktorej sú súčasťou. Tvoríme predsa jeden celok 
s určitými právami, ale aj povinnosťami. Pre 
každého jedného bez výnimky.

     Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce
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Z 18. zasadnutia obecného zastupiteľstva

Urobené, plánované...

Uctili sme si oslobodenie Pobedima

V poradí 18. zasadanie obecného zastupi-
teľstva sa konalo 14. mája 2025. Pôvodný prog-
ram zastupiteľstva bol upravený, doplnený 
a mal celkove 14 bodov. Po otvorení zasadania 
a kontrole uznesení poslanci prerokovali 
žiadosť Rybárskeho spolku Zástodolie Pobedim 
o. z. o vydanie stanoviska k existujúcim objek-
tom, ktoré postavil rybársky spolok. Po návrhu 
starostky obce bol bod preložený na budúce za-
sadnutie zastupiteľstva. V bode 4 sa rokovalo, 
prijali sa tri uznesenia v žiadostiach o zriadenie 
vecného bremena právo prechodu a prejazdu 
v susedstve mlyna. V úvode prerokovania tohto 
bodu programu starostka obce pripomenula 
záväzné stanovisko Krajského pamiatkového 
úradu Trenčín, t. j. nesúhlas úradu s projektovou 
dokumentáciou a výstavbou v predmetnej loka-
lite. V súlade s týmto stanoviskom poslanci vy-
jadrili nesúhlas s položením kábla v lokalite, so 
zriadením vecného bremena právo prechodu 
a prejazdu, uložením zemného kábla a vybudo-
vaním vodomernej šachty v prospech Ing. Evy 
Hulínkovej, Nové Mesto nad Váhom. Ďalej po-
slanci vyjadrili nesúhlas so zriadením vecného 
bremena právo prechodu a prejazdu a ulože-
ním zemného kábla v prospech Dušana Meli-
chera, Pobedim 30 a zriadením vecného 
bremena právo prechodu a prejazdu v pros-
pech Ľuboša Klima, Pobedim 150. Uznesenia 
sa týkali parcely č. C-KN 307, k. ú. Pobedim, 
vedenej na LV č.1.

S bodom 4 súvisel ďalší bod programu za-
stupiteľstva, a to žiadosť o odkúpenie pozemku 
par. Č. 172/1 a časti pozemku parc. č. 307. 
Starostka obce v úvode prečítala žiadosť 
a skonštatovala, že žiadosť nie je úplná, pretože 
chýba overený geometrický plán. Vzhľadom 
k tomu nie možné zaujať právoplatné stanovis-

ko k žiadosti. Napriek tomuto konštatovaniu 
starostky obce sa rozvinula diskusia, v úvode 
ktorej vystúpila A. Melicherová so svojim 
stanoviskom, a tiež poslanci Ing. Ladislav Meli-
cher, Elena Cagalová a Gabriel Havrlent. Po 
diskusii sa poslanci zhodli, že bod bude presu-
nutý na ďalšie zastupiteľstvo a starostka obce 
preverí možnosť rozdelenia parcely a súlad 
s územným plánom obce Pobedim.

V bode 6 odzneli podnety občanov, ktoré 
predniesli poslanci obecného zastupiteľstva. 
Týkali sa nespokojnosti občanov Staničnej ulice 
s jestvujúcim stojiskom (neporiadok, špina a ne-
pomer odpadu), úpravy kríkov na Zákostolnej 
ulici, parkovania vozidiel na Hollého a Novej uli-
ci (problematický prejazd) a informácií o mož-
nosti obmedzenia preletu stíhačiek nad obcou. 
V závere tohto bodu programu starostka obce, 
na základe podnetu občanov, zisťovala, kde sa 
v súčasnosti nachádza plastika, ktorá bola 
umiestnená na centrálnom kríži cintorína. Mgr. 
I. Pastorek informoval o umiestení a o stave 
predmetnej sochy. V bode Interpelácie / bod 7 / 
sa Mgr. Pastorek zaujímal o tohtoročnú oslavu 

Dňa matiek. Na otázky a  podnety odpovedala 
starostka obce.

Poslanci v ďalšom bode rokovania bez pri-
pomienok vzali na vedomie Plán kontrolnej čin-
nosti na 2. polrok 2025. Predmetom bodu 9 bola 
modernizácia verejného osvetlenia. Po diskusii 
bol bod presunutý na ďalšie zastupiteľstvo, je 
potrebné mať k dispozícii ďalšie cenové ponu-

ky. Poslanci v bode 10 vzali na vedomie Správu 
komisie pre ochranu verejného záujmu, ktorú 
predložila predsedníčka komisie Ing. L. Miklo-
vičová. Obecné zastupiteľstvo v ďalšom bode 
zasadnutia prerokovalo žiadosti o povolenie 
svadobného obradu mimo obradnej siene, na-

sledovali informácie starostky obce. Podstatná 
časť informácií bude zverejnená v obecných 
novinách Pobedimčan v článku Urobené, 
plánované.

V úvode bodu 13 / Rôzne / poslanci vzali na 
vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavnej 
kontrolórky obce za rok 2024 a uznesením č. 
185 obecné zastupiteľstvo schválilo zámer 
predaja majetku obce z dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa. Ďalším uznesením poslanci 
schválili Cenník za odber drobného stavebného 
odpadu na zberný dvor v obci Pobedim a uzne-
sením č. 187 poslanci zvolili Elenu Cagalovú za 
predsedu komisie pre občianske a sociálne 
záležitosti. Ďalej v bode Rôzne obecné zastupi-
teľstvo schválilo Smernicu o odmeňovaní účin-
kujúcich na občianskych obradoch a slávnos-
tiach v obci Pobedim. V závere bode Rôzne vy-
stúpili so svojimi správami a pripomienkami Ing. 
Ladislav Melicher, Mgr. Ivan Pastorek a starost-
ka obce. Ing. L. Melicher informoval o stave pí-
sania kroniky, Mgr. I. Pastorek o vydaní obec-
ných novín Pobedimčan a požiadal poslancov 
o príspevky do novín Pobedimčan 2/2025. 
V závere predposledného bodu programu 
starostka obce oboznámila poslancov o mož-
nosti vybudovania kanalizácie. Informáciu 
starostky obce potvrdil Ing. J. Lednický, ktorý sa 
spolu so starostkou zúčastnil regionálneho 
stretnutia.

Za účasť na zasadnutí a aktívnu činnosť po-
slancov poďakovala starostka obce Mgr. An-
drea Augustínová a 18. zasadnutie obecného 
zastupiteľstva ukončila.

Mgr. Ivan Pastorek
Spracované na základe zápisnice z 18. za-

sadania obecného zastupiteľstva

• termíny akcií v stodole – RD č.27 – od mája 
do októbra 2025

- prerokovaná žiadosť dôstojného p. farára Ľ. 
Tvrdého o povolenie na umiestnenie šachty 
– septiku, o objeme 3 m3 na par. č. 1197 vo 
vlastníctve obce – najskôr treba osloviť 
KPÚ TN

- vypracovaný nový geometrický plán na vy-
sporiadanie pozemkov pri ihrisku – viacero 
účastníkov

- prebehol vývoz nebezpečného odpadu 
v dvoch etapách

- poďakovanie za účasť a pomoc pri stavaní 
mája (aj následnom odstránení)

- prebieha rokovanie o umiestnení ďalšieho 
balíkomatu v obci pri svadobke – spoloč-
nosť SPS

- dokončená výmena nefunkčného potrubia 
na cintoríne, inštalácia nových studničiek

- nefunkčné WC v budove bývalého MNV – 
obchod s potravinami, výmena

• zrealizovaná montáž klimatizácie v zasa-

dačke HZ – sponzorský dar
• zakúpenie veľkoobjemovej práčky 

a sušičky pre hasičov, dotácia vo výške 
1 355 €

• minister vnútra SR Matúš Šutaj Eštok v pon-
delok 5. mája 2025  odovzdal Dobrovoľné-
mu hasičskému zboru obce Pobedim ha-
sičskú techniku, ktorá významne posilní ich 
pripravenosť pri  zásahoch a ochrane obča-
nov. 

• havarijný stav v stomatologickej ambulancii, 
upchaté potrubie – poďakovanie našim ha-
sičom za pomoc

- plánovaná obnova budovy zdravotného 
strediska - dali sme vypracovať rozpočet 
na kompletnú výmenu okien a dverí, 
dotácia vo výške 86 000 €

- plánovaná je rekonštrukcia verejného 
osvetlenia v obci, prebiehajú rokovania

- zameranie autobusovej zastávky smer 
Nové Mesto nad Váhom – žiadosť o novú 
zastávku bola podaná min. rok v rámci 

mikroregiónu – dotácia vo výške cca 
16 000 €, prebieha vypracovanie projek-
tovej dokumentácie

- spadnutý kábel pri RD č. 130, nefunkčný 
rozhlas na časti Dubovej ulice – prerastené 
tujky, ktoré pri silnom vetre spôsobili str-
hnutie kábla, už je to opravené

- strhnutý kábel na križovatke pri býv. bufete 
Jednoty – znefunkčnenie internetu a kame-
ry na budove zdravotného strediska, škodo-
vú udalosť riešime s poisťovňou

- máme možnosť získať sumu 50-tis. 
z mikroregiónu pre potreby obce – otáz-
ka budúceho roku

- upozornenie občanov na nevhodné par-
kovanie v obci na verejných priestranstvách 
– problém je v nedostatočnej šírke jazdného 
pruhu stanovenej zákonom, najmä na uli-
ciach Hollého, Nová a Poštová

- príprava a plánovanie aktivít na Deň obce 
(termín konania je 9.8.2025).
Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Pred 80. rokmi 4. apríla 1945 oslobodili našu 
obec vojaci 2. ukrajinského frontu Červenej 
armády pod velením maršala Malinovského 
a vojaci 1.rumunskej armády. 

Obec Pobedim si uctila oslobodenie našej 
obce presne v deň 80. výročia. Spomienková 
oslava sa konala na zrekonštruovanom 
priestranstve pri pamätnej tabuli SNP. V úvode 
spomienky na oslobodenie bol osadený veniec 
pod pamätnou tabulou a odznela príležitostná 
báseň v podaní Eleny Žitňanskej.

Oslava pokračovala príhovorom starostky 
obce Mgr. Andrey Augustínovej, v ktorom 
zdôraznila potrebu života v mieri, pripomenula 
hrôzy vojny a historickú dôležitosť jej skončenia 
oslobodzovacími bojmi. Ako uviedla vo svojom 
príhovore, „sloboda neprišla sama a náhodou. 
Stála nemalé obete a množstvo mladých životov. 
Nejde o čísla a štatistiky, ale o reálne zmarené 
ľudské životy. Rodiny bez otcov, bratov a synov, 

ktorí zomreli za našu slobodu a budúcnosť“.
Po príhovore starostky obce priblížil Mgr. 

Ivan Pastorek prítomným konkrétne udalosti 
a fakty oslobodenia obce Pobedima.

Spomienková oslava pri príležitosti 80. 
výročia oslobodenia našej obce sa ukončila 
slovenskou štátnou hymnou a poďakovaním 
starostky obce obyvateľom a žiakom školy za 
účasť na pietnej akcii.          Mgr. Ivan Pastorek

Foto: Ing. Ladislav Melicher
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Tradičné stavanie mája

Máj, lásky a radosti čas...

Deti z materskej školy na hasičskej zbrojnici

Súťaž vo varení gulášu

V príjemný podvečer, 30. apríla 2025, sa 
v našej obci uskutočnilo stavanie mája. Akcia 
prebiehala na tradičnom mieste pri svadobke za 
hojnej účasti obyvateľov obce, pre ktorých bolo 
pripravené i malé občerstvenie.

   V úvode kultúrnej akcie starostka obce 
Mgr. Andrea Augustínová priblížila tradície 

stavania mája a ďalšie historické fakty, spájajú-
ce sa s májom , mesiacom lásky. Bez pomoci 
mechanizmov, len s pomocou rebríka, naši ha-
siči vztýčili máj, vrchol ktorého ktorý predtým 
členovia jednoty dôchodcov ozdobili farebnými 
stužkami. Nasledoval krátky kultúrny program 
pod postaveným májom, všetkým prítomným 

zaspievali a zatancovali žiaci miestnej školy. 
Záver programu patril sólovému vystúpeniu 
šikovného harmonikára a malej speváčky. Pri 
pohári vínka a čerstvých koláčoch sa kultúrna 
akcia ukončila rozhovormi zúčastnených Pobe-
dimčanov.                               Mgr. Ivan Pastorek

Foto: Ing. Ladislav Melicher

Máj je piaty mesiac gregoriánskeho kalen-
dára v roku. Má 31 dní. Už od stredoveku sa 
spája s mágiou lásky a života, symbolom je pes-
trofarebne zdobený strom. Je to mesiac, kedy 
sa jarné ľudové obyčaje prelínajú s príchodom 
letného obdobia.

Mesiac máj je tiež sviatkom práce, oslavou 
víťazstva nad fašizmom, poklonou sv. Flo-
riánovi, ale tiež spomienkou na tragickú smrť M. 
R. Štefánika, či poďakovaním pre všetky matky.

V starom rímskom kalendári bol tento 
mesiac zasvätený rímskej a gréckej bohyni 
plodnosti Maii, matky Hermesa, pôvodne 
boha vegetácie. Stavanie „mája“ má tak svoj 
predobraz už v časoch antiky, v stáročiach pred 
naším letopočtom. V mestskom prostredí 
Európy sa stavali máje podľa doložených zá-
znamov od 13. storočia pri kostoloch ako sym-
bol života, plodnosti a prosperity. V symbolike 
„májového stromu“ tradícia zreteľne vyjadrovala 
vlastnosti požadované k sobášu a partnerské-
mu životu.

S príchodom „obdobia slnka“ o stáročia ne-
skôr, keď ožívali dedinské chalupy a hospodár-
stva, vracal sa život do rodín a na polia. S tým 
prirodzene súvisela túžba hospodárov, ktorí 
májovú zeleň a stromy používali na vykonáva-
nie obyčají, zabezpečujúcich rast poľnohos-
podárskych plodín, ale i na konečné vyhnanie 
nečistých síl a chorôb od rodiny a hospodárstva.

Pôvodný význam komplexu ochranných 
obyčajov prostredníctvom zelene sa nazýval 
príznačne – „májenie“.

Jednou z najkrajších, avšak pomaly sa vy-
trácajúcich tradícií spätých s májom je stavanie 
zdobených stromov pred domami dievčat 
súcich na vydaj.

Vyzdobený máj, v ktorom sa snúbi slávnosť 
príchodu leta, pretavená do obyčajov oslavy 
lásky. Krásny archaický zvyk, dnes už skôr sym-
bolika a možno príležitosť na spoločné stretnu-
tia a zamyslenia sa nad odkazom našich pred-
kov. Sme ľudia, potrebujeme spoločenstvo, aby 
naša duša mohla kvitnúť. Potrebujeme tradície, 

aby sme pochopili spôsoby  myslenia  a formy 
ľudskej skúsenosti, odovzdávané z generá-
cie na generáciu. Takzvaný generačný prenos.

Stavanie mája v predvečer prvomájovej 
noci nesie v sebe odkaz, ktorý je hodný si pripo-
menúť, a tak to bolo aj v našej obci. Poďakova-
nie patrí všetkým, ktorí pomohli a prispeli k vy-
tvoreniu tradičnej atmosféry s krátkym kultúr-
nym programom a občerstvením na záver.

Strom, vyzdobený pestrými stužkami, sym-
bol zdravia a vitality pre všetkých obyvateľov 
obce a ochrana pred zlom, zdobil náš Pobedim 
počas celého najkrajšieho mesiaca, ktorým máj 
bezpochyby je. Mesiac zamilovaných, ako ho 
voláme, patrí nášmu srdcu, je symbolom lásky, 
radosti a vzájomných stretnutí. 

Na záver jeden citát od Oscara Wilda: 
„Majte lásku vo svojom srdci. Život bez nej 
je ako záhrada bez slnka, kde sú kvety mŕt-
ve“.

Mgr. Andrea Augustínová, 
starostka obce

V stredu, 11. júna t.r. bola naša hasičská 
zbrojnica poctená vzácnou návštevou. Detičky 
z materskej školy, spolu so svojimi učiteľkami 
zavítali na prehliadku a zoznámenie sa s tech-
nikou a výstrojom hasičov, používaných pri 
zásahoch. Deti boli nadšené, vlastnoručne si 
mohli poťažkať zásahové oblečenie, vyskúšať 
si hasičskú prilbu, oboznámiť sa s výbavou 
zásahových vozidiel, ba vyskúšať si aj pozíciu 
zraneného na nosidlách. Vtipne boli poučené 
o dôležitých číslach na tiesňové linky, ktoré by 
mal ovládať každý. Záver patril hasičským 
autám, všetci chceli „držať volant“. Detičky boli 

disciplinované, pozorne počúvali každé slovo, 
a tak pri odchode ich čakala sladká odmena. 
Ďakujeme za návštevu, veríme, že sme 
v malých návštevníkoch prebudili záujem o čin-
nosť dobrovoľných hasičov.

Hasiči, ktorí si našli čas a dnes sa deťom 
trpezlivo venovali, konkrétne Martin Piškula, Pa-
vel Kotleba a Martin Vrba. Osobne nás prišla 
podporiť aj starostka obce Pobedim Mgr. An-
drea Augustínová, ktorá priebežne fotila. Zú-
častneným hasičom ďakujem a verím, že máme 
pokračovateľov.

Martin Piškula, veliteľ DHZO Pobedim

V sobotu 14. mája 2025 sa na v Pivárni u U 
Hasiča na terase a v priľahlom detskom parku 
konala obľúbená súťaž vo varení gulášu, ktorá 
prilákala množstvo súťažiacich aj návštevníkov. 
Akcia sa niesla v srdečnej atmosfére, kde sa 
všetci stretli, aby si vychutnali jedinečné chute a 
vône tohto tradičného jedla.

Po niekoľkých hodinách varenia boli vyhlá-
sené výsledky. Prvé miesto si odniesol Berky 
Team, ktorého guláš zaujal svojou bohatou chu-
ťou a zaujímavým zložením. Na druhom mieste 
sa umiestnil DJ Dance Team, ktorý sa podelil o 
guláš s nezameniteľnou pikantnosťou a aro-
matickým nádychom. Tretie miesto obsadil Dri-
vers Team, ktorého guláš výnimočne zaujal 
jednoduchosťou a klasickou chuťou.

O zábavu sa počas dňa postarala hudobná 

skupina Smoliari, ktorá svojimi chytľavými meló-
diami vytvorila skvelú atmosféru. Návštevníci sa 
nielenže tešili z výbornej kuchyne, ale aj z kvalit-
nej hudby, ktorá spríjemnila celý deň. Už teraz 
sa tešíme na ďalší ročník tejto obľúbenej súťa-
že! Gratulujeme víťazom a ďakujeme všetkým 
zúčastneným za fantastické zážitky a chutné 
jedlo!                                    Tomáš Miklovič
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Rôznorodé aktivity Jednoty dôchodcov Pobedim
• Seniori čítajú deťom
Marec je prvý jarný mesiac. V roku 1955 bol 

vyhlásený za mesiac knihy. Členovia JDS Po-
bedim sa v tomto mesiaci zapojili do čitateľské-
ho projektu „Seniori čítajú deťom“. Piatkové 
popoludnia v školskej družine Základnej školy 
s materskou školou Jána Hollého v Pobedime 
patrili čítaniu rozprávok detičkám a následnému 
priblíženiu rozprávky hrou. Seniori svojim číta-
ním a nadväzujúcimi aktivitami prispeli k  zaují-
mavému prežitiu marcových popoludní, za čo si 
zaslúžili poďakovanie vychovávateliek, ale naj-
mä samotných detí, ktoré seniorkám na záver 
spoločného popoludnia odovzdali vlastnoručne 
vyrobené malé darčeky.

• Maľovanie vajíčok v škole
7. apríla 2025 naše členky v školskej druži-

ne školy učili deti zdobeniu veľkonočných vají-
čok. Dôchodkyne názorne predviedli viaceré 
techniky zdobenia, napr. nitkovú, servítkovú či 
techniku maľovania voskom, ktorá deti zaujala 
najviac. Zdobenie deti veľmi bavilo, vymaľovali 
viac ako 100 vajíčok. Na záver poďakovali na-
šim členkám odovzdaním vlastnoručne vyrobe-
ných kvetiniek.

• Návšteva divadelného predstavenia „De-
satoro“

V Dome umenia Piešťany sme 25. apríla t.r. 
navštívili divadelné predstavenie „Desatoro“ 
v prevedení divadelného súboru Hlavina z Ra-
došiny. Pozreli sme si desať smutno - smieš-
nych príbehov na desať biblických tém. Tieto 
prikázania po radošinsky sú inšpirované na 
jednej strane úplne bežnými, na druhej strane 
však aj bizarnými postavami, osudmi a situ-
áciami. Diváci vo vypredanom Dome umenia 
Slovenskej filharmónie v Piešťanoch dostali 
v predstavení priestor na zamyslenie, aj na za-
smiatie. V závere diváci hercov ocenili búrlivým 
potleskom. Pred predstavením sme si v galérii 
Domu umenia Piešťany prezreli aj výstavu 
moderného umenia.

• Zdobenie mája
Stavanie mája je krásna tradícia našich 

predkov. Ale skôr než sa máj postaví, treba ho 
aj vyzdobiť. Dňa 30. apríla 2025 sa osem členov 
našej JDS podujalo vyzdobiť skrášliť dedinský 
máj. Svojimi šikovnými rukami poviazali na-
strihané farebné stužky  na pripravený strom. 
Večer bola slávnosť stavania mája, ktorej sa 

zúčastnilo 33 našich členov.
• Návšteva Draškovičovho paláca Čachtice
Draškovičov kaštieľ v Čachticiach otvorili po 

rekonštrukcii na jar v roku 2024. My sme sa roz-
hodli 14. mája 2025 navštíviť palác a prezrieť si 
jeho expozície. Na prízemí sa expozícia venuje 
niektorým témam z histórie Čachtíc a dejinám 
tzv. Habánov, ktorí sa usadili v Čachticiach v 20. 
rokoch 17. storočia. Ústredná miestnosť na po-
schodí je venovaná prezentácii šľachtických 
rodov a našla tu svoje miesto aj replika šiat Alž-
bety Báthoryovej. Je tu zriadený aj hudobný sa-
lón, kde si naša členka aj za dirigentským pul-
tom vyskúšala rolu dirigenta. Ďalej bola študov-
ňa, spálňa a detská izba. Expozícia využíva ak-
tuálne audio sprievodcu, kde si informácie môže 

návštevník vypočuť vo viacerých jazykoch. 
V suteréne bola prezentácia histórie, viažúca sa 
na Alžbetu Báthoryovú. Boli tam použité moder-
né prvky, ako je hovoriaci obraz alebo holo-
grafické divadlo. Dvaja naši členovia si tu pripo-
menuli aj svoj svadobný deň, ktorý bol v roku 
1987 práve v Draškovičovom kaštieli. Po pre-
hliadke sa 17 členov stretlo na obede, kde si dali 
i vychladené pivko, malinovku a kávičku. V tep-
lom počasí aj zmrzlina dobre padla. Jedenásť 
našich členov cestovalo na tento výlet autami 
a šesť absolvovalo cestu do Čachtíc na bicyk-
loch.  Cyklisti si užili slniečko, utužili zdravie a 
zlepšili kondíciu.

• Návšteva múzea a hradu Beckov
Beckov je skvelým miestom na výlet plný 

histórie a krásnych výhľadov. Devätnásť našich 
členov sa tam vybralo 21. mája 2025. Múzeum 
v Beckove ponúka pohľad na históriu regiónu a 
hradu. Je umiestnené v šľachtickom sídle rodu 
Ambro a patrí do historického jadra bývalého 
poddanského mestečka Beckov. Šľachtický rod 
Dubnických dal postaviť renesančnú dvojpod-
lažnú budovu obdĺžnikového pôdorysu k časti 
zachovalého stredovekého opevňovacieho 
múru v prvej polovici 17. storočia. Dozvedeli 
sme sa tu viac o významných panovníkoch a ar-
cheologických nálezoch, ktoré potvrdzujú exis-
tenciu hradu už v 12. storočí.  Posledným sú-
kromným majiteľom sídla bol Zoltán Ambro, 
ktorý ho v roku 1974 daroval Miestnemu 
národnému výboru Beckov. Prízemie objektu 
má dva trakty a je zaklenuté renesančnými va-
lenými klenbami. Na poschodí šľachtického síd-
la je umiestnený neskororenesančný krb s er-
bom Štefana Medňanského, s dátumom r. 
1648.

V expozičných priestoroch sa návštevník 
môže zoznámiť so životom a dielom J. M. Hur-
bana. Druhá časť sa venuje archeologickým 
nálezom z Beckovského hradu. Medzi nimi urči-
te púta pozornosť tympanón s erbom Ctibora zo 
Ctiboríc zo začiatku 15. storočia. Na poschodí 
sa nachádza expozícia prezentujúca bytovú kul-
túru, nábytok a úžitkové predmety, tvoriace za-
chovalý fond šľachty a meštianstva. Honosná 
spálňa je zariadená v štýle baroka a rokoka. 
Jedáleň a pánsky salón prezentuje väčšinou 
fond biedermeiera a historizmu, ktoré sa rozšírili 
v 19. storočí. Prebúdzajúci záujem o exotické 
krajiny približuje farebný orientálny kabinet. 
Expozíciu dopĺňajú reštaurované historické 
odevy z 2. polovice 19. storočia. Za povšimnutie 
stoja portréty členov a príbuzenstva šľachtické-
ho rodu Lipských z 18. storočia.

Hrad Beckov je jednou z najkrajších his-
torických pamiatok na Slovensku. Nachádza sa 
na 60 metrov vysokom brale nad obcou Beckov 
a ponúka nádherný výhľad na Považské údolie. 
Hoci je dnes už zrúcaninou, prešiel rekonštruk-
ciou, vďaka ktorej si návštevníci môžu vychut-
nať bohatý historický zážitok. Nohy nás po vý-
stupe na hrad boleli, ale zážitok z pohľadov do 
okolia bol neopakovateľný. A keďže sme už boli 
po prehliadkach hladní, zastavili sme sa na sa-
laši Beckov, kde sme sa dobre najedli. Plný 

krásnych zážitkov sme sa pobrali domov.
• Zájazd Lednické Rovné a Bytča
V jeden deň sme absolvovali výlet do sklár-

ní v Lednických Rovniach i návštevu Sobášne-
ho paláca v Bytči. Ten bol skvelou kombináciou 
prírodného objavovania a historického poznania 
pre 42 našich členov.

Ráno nás privítalo slniečko. Cesta do Sklár-
ní v Lednických Rovniach bola pokojná. Spoloč-
nosť RONA, a.s., patrí medzi popredných sveto-
vých výrobcov bezolovnatého krištáľového skla. 
Ich produkcia zahŕňa široký sortiment nápojové-
ho skla, ktoré je určené pre domácnosti, hotely, 
reštaurácie, ale aj pre letecké a lodné spoloč-
nosti. Luxusné sklo, ktoré tu vyrábajú, sa nachá-
dza na prestížnych miestach, ako je Buckin-
ghamský palác, Biely dom, vo svetoznámej re-
štaurácií v New Yorku – Rockefeller center´s 
Rainbow Room, či v Dubaji. Exkurzia do sklární 
nám umožnila spoznať ich vznik, význam a vy-
užitie v rôznych priemyselných odvetviach. Po-
zreli sme si ručnú výrobu džbánov. Zaujímavá 
bola technológia platiny, ktorá redukuje koróziu 
skla platinou pomocou vosku. Prvé dekorované 
sklo bolo vyrobené najmodernejšou technoló-
giou leptania - pantografom, zakúpenou v An-
glicku. Tenkostenné sklo s jemným planografo-
vým dekorom je jedným z typických výrobkov 
spoločnosti. Účastníkov exkurzie zaujala aj au-
tomatizovaná výroba pohárov.

Po dobrom obede sme sa presunuli k So-
bášnemu palácu v Bytči. Ten je jednou z naj-
významnejších renesančných stavieb na Slo-
vensku. Dal ho postaviť uhorský palatín Juraj 
Turzo v roku 1601 pre svadobné hostiny svojich 
siedmych dcér. Palác je architektonickým uniká-
tom, ktorý odzrkadľuje vysokú kultúrnu úroveň a 
spoločenské postavenie rodiny Turzovcov. 
Dnes je po rekonštrukcii a my sme obdivovali 
prácu renesančných majstrov, ako aj stálu 
expozíciu venovanú Jurajovi Turzovi. Pri pre-
hliadke sme sa od sprievodkyne dozvedeli rôz-
ne „pikošky“ z doby, kedy bol palác obývaný. 
Po prehliadke sme sa išli občerstviť do Koliby 

na Vršku.
A. M.

Foto: archív JDS
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Kam kráčam?

Zo života farnosti

Výročná členská schôdza Rybárskeho spolku Zástodolie Pobedim

Financie pod lupou s Lenkou
Vaše platobné karty

Sociálna pracovníčka Margaret Sangstero-
vá rozprávala svojim kolegom o mladíkovi, 
ktorého pred rokmi stretla na jednom z chudob-
ných predmestí. Zaujal ju tým, že mal jednu 
nohu neprirodzene skrútenú a pri chôdzi si 
musel pomáhať barlou. Zistila, že pred časom 
ho zrazilo auto. Zrážka mu spôsobila zlomeninu 
nohy a keďže nemal dostatočnú zdravotnú 
starostlivosť, kosť zrástla nesprávne. Ujala sa 
ho a vybavila mu ortopéda, ktorý ho zdarma 
operoval a napravil mu zle zahojenú zlomeninu. 
Bola šťastná, keď ho potom videla vo svojej 
kancelárií kráčať bez barly a krívania. Bol úplne 
v poriadku. Myslela som si, hovorila, že aj keby 

som v živote nič iné neurobila, tak by ma táto 
zmena v chlapcom živote naplnila uspokojením. 
Na chvíľu sa odmlčala a pokračovala: Viete, kde 
je ten chlapec teraz? Kolegovia hádali, že je 
azda tiež sociálnym pracovníkom alebo azda 
učiteľom. Margaret však so slzami v očiach po-
vedala: Nie. Je vo väzení za najťažší zločin, 
ktorý človek môže spáchať. Potom dodala: Po-
mohla som mu, aby mohol znovu kráčať, ale 
nenašiel sa nikto, kto by mu ukázal, ktorým 
smerom má kráčať.

Poznáme evanjeliový príbeh, ako štyria 
muži spustili cez strechu k Ježišovi svojho ochr-
nutého kamaráta. Ježiš nevidel len jeho telesné 

postihnutie. Videl aj chorobu, ktorá sa skrývala 
v jeho duši. Preto mu Ježiš najprv hovorí: Synu, 
odpúšťajú sa ti hriechy. Uzdravuje najskôr jeho 
dušu a potom následne aj telo. Veď čo z toho, 
keby mohol vstať a ísť, ale nevedel by ktorým 
smerom?

Letné mesiace sú príležitosťou vziať si do-
volenku a oddýchnuť si. Relaxovať sa dá 
mnohými spôsobmi. Počas voľných chvíľ popre-
mýšľajme nad svojím smerovaním. Čas oddy-
chu využime aj na uvažovanie, kam sa uberajú 
moje kroky a za čím sa celý rok naháňam.

Požehnaný letný čas.
 Ľuboš Tvrdý, farár

V prvom júnovom týždni sa 
podarilo natrieť štyri strechy na 
opevnení farského kostola. 
Zvlášť dve pri hlavnom vchode 
boli dosť poškodené. Na viace-
rých miestach bol plech pre-

deravený a dovnútra zatekalo.
Na Turíčnu nedeľu sme si pripomenuli 75 

rokov života a 50. výročie kňazskej vysviacky 
vdp. Mgr. Jozefa Lednického. Spolu s jubilan-
tom slávili sv. omšu traja kňazi z Piešťan 
a miestny farár. Na sv. omši boli viacerí hostia 
z farností, kde v minulosti vdp. Jozef Lednický 
pôsobil.

17.6. 2025 si pripomenul 30. výročie kňaz-

skej vysviacky vdp. ThLic. Ing. Dušan Nemec. 
Poslali sme mu pozdrav, ktorí podpísali mnohí 
farníci.

Tretia júnová nedeľa patrila 21 deťom, ktoré 
slávili Prvé sväté prijímanie. Pre farnosť je to 
veľká radosť. Dúfam, že k Božiemu stolu budú 
pristupovať čo najčastejšie, aby tak načerpali 
potrebnú silu.

20.6. 2025 sme spolu s farníkmi z Hornej 
Stredy putovali do jubilejného Kostola Naro-
denia Panny Márie v Novom Meste nad Váhom, 
aby sme získali duchovné dary plynúce z Jubi-
lejného roka 2025.

Ľuboš Tvrdý, farár
Foto: Ing. Ladislav Melicher

V roku 2025 nás nečakali žiadne dôležité 
voľby ani zmeny. Výročnú členskú schôdzu náš-
ho spolku sme si preto naplánovali na teplejšie 
jarné obdobie v areáli rybníka. Pôvodne 
plánovaný termín 6. apríl nám nevyšiel, pretože 
podľa predpovede nás čakalo mrazivé studené 
počasie spolu s dažďom. Schôdzu sme preto 
presunuli na 12. apríla, kedy bolo konečne 20 
stupňov a svietilo slniečko.

V sobotu o 15:00 hodine sa na prezenčnú 
listinu zapísalo 28 prítomných členov spolku 
z celkového počtu 41. Predseda združenia, 
Michal Vavro, mohol vyhlásiť schôdzu za 
uznášaniaschopnú. Schôdza mala týchto 12 
bodov programu- 1. Zahájenie výročnej schô-
dze, 2. Schválenie programu, 3. Voľba členov 
návrhovej a mandátovej komisie, 4. Kontrola 
plnenia uznesení z VČS 2024, 5. Správa revíz-
nej komisie, 6. Správa o činnosti a hospodárení 
spolku, 7. Vyhodnotenie a plán brigád na rok 
2025, 8. Plán činnosti na rok 2025, 9. Návrh roz-
počtu na rok 2025, 10. Diskusia, 11. Uznesenie, 
12. Občerstvenie a záver.

V prvom bode programu privítal predseda 
spolku prítomných členov, a tiež pani starostku 

Mgr. Andreu Augustinovú. Väčšina bodov prog-
ramu bola formálna, spomenieme preto len tie 
najdôležitejšie. Podpredseda združenia Ľubo-
mír Melicher opísal v bode č. 6. prebiehajúce 
stavebné konanie, ktoré bude viesť ku kolaudá-
cii už existujúcich stavieb v areáli rybníka.

Za zmienku stoja plánované podujatia, uve-
dené v bode 8.:

1. Pobedimská 10-tka, 7.jún 2025 – kaprár-
ske preteky dvojčlenných tímov, ktoré nahradili 
tradičné májové preteky

2. Pobedimský plavák, 20.september 2025 
- rybárske preteky pre deti do 15 rokov

3. Zástodolský pstruh, jeseň 2025, konkrét-
ne 11.október – tradičné preteky v love pstruha 
na prívlač.

4. Naše preteky, 8.november 2025 – 4. roč-
ník závodu pre členov a priateľov „Rybárskeho 
spolku Zástodolie“.    

V diskusii, bod č. 10., dostala slovo pani 
starostka, ktorá vyzdvihla aktivity spolku, poďa-
kovala sa za starostlivosť o celý areál, vždy 
vzorne upravený a pokosený, priblížila plánova-
né akcie obce, a tiež plánované investície na 
skrášlenie a spríjemnenie bývania v Pobedime. 

Rybári sa zaujímali najmä o plánovaný rybovod 
na miestnom potoku Dubová a dátum jeho 
prípadnej realizácie. Od neformálnej diskusie 
členov sa prešlo k poslednému bodu programu 
– občerstvenie a záver. S pocitom príjemného 
stretnutia priateľov rybárčenia bola výročná 
členská schôdza spolku ukončená.

Michal Vavro

Viete aké platobné karty máte vo svojej 
peňaženke? V dnešnej dobe používame karty 
na každodenné platby, ale nie každý si uvedo-
muje, že medzi debetnou a kreditnou kartou je 
zásadný rozdiel. Častokrát sa stretávame s tým, 
že niekto povie, že zaplatí „kreditkou“ a pritom 
v ruke drží debetnú platobnú kartu.

Obidve sú bežnou súčasťou našich peňaže-
niek, no nie vždy si uvedomujeme, ako sa líšia 
a čo môžu znamenať pre naše financie. Mnoho 
ľudí si myslí, že kreditná karta je len ďalšia mož-
nosť platby, ale je to oveľa viac – je to spôsob 
požičiavania peňazí, ktorý môže mať veľký do-
pad na naše finančné zdravie. V tomto článku si 
jednoducho vysvetlíme, ako každá z týchto 
kariet funguje.

Debetná karta je spojená priamo s vaším 
bankovým účtom, a preto pri jej použití míňate 

len peniaze, ktoré máte na účte. Platby sú 
okamžité, a ak nemáte dostatok prostriedkov, 
platba bude zamietnutá. Tento typ karty vám po-
skytuje dobrú kontrolu nad vašimi výdavkami, 
pretože nemôžete minúť viac, ako máte. Je ide-
álna na každodenné používanie, keď chcete 
mať prehľad o svojich financiách.

Kreditná karta funguje na inom princípe. 
Pri používaní kreditnej karty si požičiavate pe-
niaze od banky do výšky schváleného kreditné-
ho limitu. Môžete minúť viac, než máte na účte, 
ale pozor – ak dlh nesplácate včas, banka vám 
účtuje úroky, ktoré môžu byť veľmi vysoké 
a zároveň sa môžete dostať do bankového re-
gistra ako neplatič, čo môže skomplikovať situ-
áciu, kedy budete potrebovať požiadať o úver. 
Tento typ karty ponúka flexibilitu, no zároveň aj 
riziko zadĺženia sa. Mnoho bánk vám k účtu 

môže ponúknuť kreditnú kartu ako výhodu a 
predstaviť ju ako „ďalšiu kartu k účtu“, čo môže 
byť zavádzajúce. Preto je dôležité sa pýtať, aký 
typ karty vám banka naozaj ponúka a aké sú 
podmienky, pretože kreditná karta nie je len ďal-
šia platobná karta, ale aj záväzok. Je tiež dôleži-
té vedieť, že aj kreditná karta, ktorú nepoužíva-
te, môže ovplyvniť vašu schopnosť získať úver. 
Banky zohľadňujú nevyčerpaný kreditný limit pri 
posudzovaní vašej bonity, takže aj neaktívne 
karty môžu ovplyvniť vaše výdavky pri žiadosti 
o úver.

Teraz sa pozrite do svojich peňaženiek a 
skontrolujte, aké karty vlastníte. Budete prek-
vapení, ako môžu ovplyvniť vaše financie, a 
možno zistíte, že niektoré z nich nepotrebujete, 
alebo že sa oplatí ich lepšie spravovať.

Ing. Lenka Miklovičová, RSc.
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Poľnohospodárske družstvo so sídlom v Pobedime - náročný rok 2024

80 rokov od oslobodenia

Tradíciou je každoročne informovať čitate-
ľov našich novín o udalostiach v uplynulom ob-
dobí, konkrétne o hospodárskych výsledkoch 
družstva, zmenách, investíciách, ale aj o vý-
zvach, ktorým čelíme.

Po minuloročných rozsiahlych protestoch 
farmárov naprieč Európou nastali zmeny v sys-
téme ekoschém, ktoré sa pozitívne dotkli aj náš-
ho družstva. Hoci biopásy ostávajú súčasťou 
poľnohospodárskej praxe, už nie je potrebné 
ponechávať toľko pôdy ležať úhorom. Na týchto 
pôdach, ktoré sme opätovne zaradili do produk-
cie, čelíme vyššiemu výskytu burín a škodcov, 
čo si vyžaduje náročnejšiu chemickú aj mecha-
nickú ochranu. To, samozrejme, zvyšuje naše 
výrobné náklady, no zároveň aspoň môžeme z 
týchto parciel očakávať výnos, čo počas povin-
ného úhorovania nebolo možné.

Trh s poľnohospodárskymi komoditami je 
aktuálne veľmi nestabilný. Ceny plodín klesajú, 
pričom náklady na ich produkciu neustále rastú. 
Najväčší nárast pozorujeme pri hnojivách, kde 
nás výrazne ovplyvňujú aj nové sankcie. Preto 
hnojivá objednávame už rok vopred a niektoré z 
nich aj skladujeme, aby sme ich nakúpili ešte za 
dostupnejšie ceny. Stúpajú aj výdavky na 
nájomné za pôdu, dane obciam a mestám, či 
vyplácanie majetkových podielov. Tieto faktory 
majú zásadný vplyv na ekonomiku nášho hos-
podárenia.

Chceli by sme opätovne požiadať všetkých 
vlastníkov, ktorí zvažujú predaj ornej pôdy, aby 
nás kontaktovali. Máme záujem o jej kúpu alebo 
prípadnú výmenu. Uvedomujeme si, že ne-
vieme konkurovať cenám záujemcov, ktorí chcú 
pôdu použiť na výstavbu, no veríme, že za pôdu 
určenú na  pestovanie plodín dokážeme ponúk-
nuť férovú cenu. Často sa stáva, že pôda je od-
kúpená špekulatívne a následne ďalej predáva-

ná – aj nám alebo iným subjektom.
Rok 2024 sme ukončili celkovo v strate. 

Z ekonomického hľadiska nám v pluse skončila 
len pšenica ozimná a kukurica. Pšenica dosiah-
la priemernú úrodu, cca 8,3 tony na hektár (t/
ha). Naopak, jačmeň nás nepríjemne prekvapil 
nízkou úrodou, 4,31 t/ha. Porasty pritom na 
jeseň aj na jar vyzerali dobre, no výsledok bol 
výrazne pod očakávaniami. Slnečnica, ktorú 
sme pestovali na ploche 265 hektárov, dosiahla 
úrodu 3 t/ha. Tento rok máme o niečo menej za-
siatej výmery, 245 ha, ale máme uzavreté vý-
hodnejšie zmluvy, takže veríme, že skončíme 
lepšie ako minulý rok. Kukurica priniesla úrodu 
8,3 t/ha a aj vďaka nižšej vlhkosti pri zbere ne-
skončila v strate. Tento rok sme jej výmeru zvý-
šili na 150 ha. Cukrová repa, napriek sľubnému 
štartu na jar, utrpela veľké straty kvôli suchému 
letu. Ide o tzv. CONVISO repu, porast bol natoľ-
ko oslabený, že s úrodou 56,7 t/ha a cukor-
natosťou 16¨% sme skončili taktiež v strate.

Ako sme už minulý rok avizovali, v decembri 
sme definitívne ukončili výkrm hovädzieho 
dobytka. Toto rozhodnutie prišlo asi v najvhod-
nejší čas, najmä vzhľadom na prísne veterinár-
ne nariadenia v súvislosti so slintačkou a krívač-
kou. V našom areáli by ich dodržanie zname-
nalo výrazné investície a organizačné zmeny, 
ktoré by boli znamenali pre družstvo ďalšie ne-
plánované náklady.
Počas roka sme vykonali viaceré opravy:
• vymenili sme okná na starej tzv. Bulárni, 

ale plánované vnútorné úpravy sme museli 
pozastaviť kvôli financiám

• opravili sme strechu na sklade pri zadnej 
hale a rozšírili prístupovú cestu 

• na bývalej budove výkrmu ošípaných sme 
taktiež vymenili strešnú krytinu a chceme 
urobiť nový vjazd pre manipulátor.

Z projektu PPA na modernizáciu techniky 
sme kúpili plečku, manipulátor a traktor s vý-
konom 410 PS. 

Začali sme obhospodarovať aj pozemky 
oproti Selankám. Najprv sme museli odstrániť 
staré ploty s betónovými základmi, vyčistiť ne-
poriadok a zlikvidovať porasty buriny. Aktuálne 
nie sú cieľom vysoké úrody, ale ochrana okoli-
tých polí pred šírením burín a škodcov a celková 
údržba pozemkov.

Nepríjemnou udalosťou bol požiar hnoja v 
hnojovej jame, ktorý vznikol samovznietením 
biologického odpadu. Požiar sme zvládali viac 
ako týždeň, pomáhali aj naši dobrovoľní hasiči. 
V dôsledku toho sme museli presunúť skoro 
takmer všetok hnoj. To nám na druhú stranu 
umožnilo vykonať aj výmenu pôvodných dreve-
ných roštov za nové železné. Na jeseň, po roz-
hodení maštaľného hnoja a v ďalších dvoch 
rokoch chceme v hnojových jamách budeme 
skladovať vyoranú cukrovú repu.

Zúčastnili sme sa viacerých odborných vý-
stav a školení. Náš tím vyhral súťaž vo varení 
gulášu, z čoho sme mali veľkú radosť. Spolupo-
dieľali sme sa aj na hodovej výstave o roľní-
koch, družstevníkoch a poľnohospodároch. 
Vďaka patrí všetkým, ktorí sa podieľali na tvor-
be expozícií. Divadelné predstavenie, ktoré sa 
stalo už tradíciou, plánujeme aj tento rok – 29. 
novembra 2025, opäť privítame divadlo 
DINO.

Záverom by som chcel poďakovať všetkým 
zamestnancom, dôchodcom, brigádnikom, 
spolupracujúcim firmám, obci, dobrovoľným ha-
sičom a obecným organizáciám, skrátka každé-
mu, kto nám akýmkoľvek spôsobom počas roka 
pomáhal. Podpora a pomoc všetkých vás sú pre 
nás neoceniteľné.                  Ing. Juraj Lednický, 

predseda PD Pobedim 

Pred 80. rokmi, 4. apríla 1945, do obce 
vstúpili vojaci Červenej armády a Pobedim sa 
zaradil medzi oslobodené územia Slovenska. 
O priebehu oslobodenia hovoria miestne kroni-
ky a to tak obecná ako aj školská. Všímajú si 
udalosti, ktoré predchádzali a samozrejme tie, 
ktoré s týmto historickým dátumom súvisia. 
V roku 2005 vtedajšia kronikárka obce Štefánia 
Vulganová v novinách Pobedimčan chronolo-
gicky zrekonštruovala priebeh oslobodenia 
a tak teraz z príležitosti tohoročného okrúhleho 
výročia uvádzame základné fakty.

Do našej obce prišli nemeckí vojaci už vo 
februári 1945, kedy zabrali časť školy a kultúrny 
dom. Z Pobedima sčasti ustúpili 31. marca 
1945, no i napriek tomuto faktu sa obec dostala 
do frontovej línie a obyvateľstvo sa začiatkom 
apríla chránilo úkrytom v pivniciach. 

Obec Pobedim bola oslobodená ako súčasť 
rozsiahlej bratislavsko – brnenskej vojenskej 
operácie do ktorej bol zapojený 2. ukrajinský 
front pod vedením maršala Malinovského a 1. 
rumunská armáda.

Počas oslobodzovacích bojov v Pobedime 
zhorelo 8 stodôl, mínou bola poškodená pošta, 
potravné družstvo a jeden rodinný dom. Neza-
obišlo sa ani bez strát na ľudských životoch Za-
hynul 8 ročný Michal Miklovič a 45 ročná Mária 
Macová, obaja boli zasiahnutí mínami. Ďalšia 
občianka obce Anna Vavrová mala po zranení 

trvalé následky. V chotári obce padli štyria voja-
ci Červenej armády, ktorí boli pochovaní na 
miestnom cintoríne a neskôr exhumovaní a pre-
vezení na bratislavský Slavín. 

Po oslobodení obce sa život pomaly vracal 
do zvyčajných koľají. Vznikol revolučný národný 
výbor s predsedom Viktorom Segešom a v máji 
sa uskutočnili voľby do orgánov národného vý-
boru.

Oslobodenie je nepochybne významný his-
torický medzník aj pre Pobedim, veď sa skončilo 
utrpenie II. svetovej vojny a Slovensko vďaka 
Slovenskému národnému povstaniu, aj s účas-
ťou Pobedimčanov, patrilo k víťazným krajinám. 

Na tento medzník Slovenska a Pobedima 
zabúdať nemožno.                          I. Pastorek
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Sviatok svätého Floriána, patróna hasičov

Nové vozidlo pre hasičov – CAS 30 Trakker

Životopis pobedimskej „Tatrovky“

Slávenie tohto dňa sa konalo v nedeľu, 4. 
mája 2025. Ako už býva každoročne zvykom, 
uctenie patróna všetkých hasičov sme začali 
svätou omšou v miestnom kostole, kde sme 
modlitbami vyprosovali ochranu pred živelnými 
pohromami a Božiu pomoc pri zásahoch. Po 
svätej omši sme sa v sprievode presunuli pred 
hasičskú zbrojnicu, kde sme si v krátkosti uctili 
a pripomenuli historickú konskú striekačku, 
ktorá oslavuje tento rok krásnu storočnicu svojej 
existencie. Vzácny kus histórie, verne slúžiaci 
našim hasičom dlhé desaťročia. Striekačka je 
krásnym svedkom bohatej tradície dobrovoľné-
ho hasičstva v Pobedime a zároveň aj kultúr-
nym dedičstvom.

Následne sa sprievod presunul ku soche sv. 

Floriána, kde sme si pripomenuli odkaz nášho 
patróna a mučeníka, , ako aj spomienku na zo-
snulých členov DHZ Pobedim.

Veľadôstojný pán farár, Ľuboš Tvrdý, začal 
spomienkový akt modlitbou, nasledoval prího-
vor predsedu DHZ, Martina Piškulu, ktorý priví-
tal vzácnych hostí, v prvom rade podpredsedu 
Trenčianskeho samosprávneho kraja a poslan-
ca Národnej rady Slovenskej republiky SR, 
Michala Barteka, ďalej starostku obce, Mgr. An-
dreu Augustínovú a pána farára, JCLic. Ľuboša 
Tvrdého. Tajomník DHZ, Ing. Matej Palkovič, 
prečítal článok o vzniku sviatku sv. Floriána.

Po príhovore nasledovalo povýšenie členov 
DHZ. Do hodnosti vrchný hasič bol povýšený 
Jarolím Palkovič a do hodnosti starší hasič bol 

povýšený Michal Bartek. Nasledoval príhovor 
starostky obce, ktorá poďakovala všetkým hasi-
čom a podčiarkla význam a podstatu služby ha-
siča, pričom spomenula aj udalosť posledných 
dní, kedy hasiči pomocou automatického exter-
ného defiblilátora (AED) zachránili ľudský život 
občanovi zo susednej obce Podolie. V závere 
svojho príhovoru nám zaželala Božiu ochranu 
a pomoc pri výkone služby.

Ďakujeme všetkým zúčastnením za dôstoj-
ný priebeh spomienkovej slávnosti. Našim žela-
ním je, aby bolo dobrovoľných hasičov v Pobe-
dime viac. Tak príďte medzi nás.

     Martin Piškula, predseda DHZ
Foto: Ivan Pastorek

Minister vnútra Slovenskej republiky  Matúš 
Šutaj Eštok odovzdal 5. mája 2025  nášmu 
Dobrovoľnému hasičskému zboru obce Pobe-
dim novú hasičskú techniku, ktorá významne 
posilní ich našu pripravenosť pri  zásahoch a 
ochrane občanov v núdzi. V Trenčianskom kraji 
ide o prvé vozidlo CAS 30 Iveco Trakker, ktoré 
bolo odovzdané dobrovoľným hasičom.

Cisternová automobilová striekačka je ur-
čená na prepravu troch hasičov, hasiacich látok 
a požiarneho príslušenstva na hasenie požiarov 
vodou alebo penou pri použití nízkeho alebo vy-
sokého tlaku vody. Súčasťou výbavy je aj pláva-
júce čerpadlo, vysúvací rebrík, motorová píla, 
autonómne dýchacie prístroje a ďalšie prí-
slušenstvo. Nechýba stožiar na osvetlenie 
miesta zásahu.

Technické parametre:
- podvozok Iveco TRAKKER AT 260 T 45 W
  6x6,
- nádrže na vodu s objemom 9 000 litrov,
- nádrž na penu 800 litrov,
- čerpadlo nízkotlakové, prietok 3 000 l/min,
- vysokotlakové –  prietok 250 l/min.

„Teším sa, že sa nám darí postupne ob-
novovať techniku profesionálnych hasičov 
a tú, ktorú dosiaľ využívali, posúvame 
dobrovoľníkom. Verím, že im tento dar po-
môže a skvalitní ich náročnú a zodpovednú 
prácu,“ povedal minister vnútra SR Matúš Šutaj 
Eštok vo svojom príhovore.

Dobrovoľný hasičský zbor obce Pobedim je 
podľa stupňa nebezpečenstva katastrálneho 
územia obce zaradený od roku 2021 do kategó-

rie A1 celoplošného rozmiestnenia síl a pros-
triedkov. V rámci Trenčianskeho kraja je do 
kategórie A1 zaradených celkovo 7 dobrovoľ-
ných hasičských zborov obcí. Na vyzvanie za-
sahujú v celom kraji.

Vozidlo prevzal veliteľ Dobrovoľného ha-
sičského zboru obce Pobedim Martin Piškula. 
Na slávnostnom odovzdaní sa zúčastnili - minis-
ter vnútra SR, prezident HaZZ SR, krajský riadi-
teľ HaZZ Trenčín, okresný riaditeľ OR HaZZ 
Nové Mesto nad Váhom, okresný riaditeľ OR 
HaZZ Piešťany, poslanci obce Pobedim, 
členovia DHZO a DHZ Pobedim a členovia DHZ 
okolitých obcí.
Spracované na základe materiálu Ministerstva 
vnútra SR.              Foto: Ing. Ladislav Melicher

    Ministerstvo vnútra SR

Najstarším používaným hasičským vozid-
lom bola CAS32 T148 6x6 (rok výroby 1978), 
ktoré sa familiárne pomenovalo „Barborka“. Jej 
príbeh sa v Pobedime začal písať od 29.6.1983. 
Vtedy ju od Okresnej inšpekcie požiarnej 
ochrany v Trenčíne prevzal Miroslav Piškula 
(vtedajší predseda Základnej organizácie zväzu 
požiarnej ochrany Pobedim) a Peter Hesko (vte-
dajší strojník). Zaujímavosťou pri prevzatí bolo, 
že CAS32 T148 6x6 mala pred čelným sklom 
provizórne navarené ochranné mreže a okolo 
lafiet boli provizórne namontované ochranné 
klietky. CAS32 T148 6x6 bola totiž nasadená 
v Poľsku počas tamojších nepokojov v rokoch 
1980-1981, kde slúžila ako vodné delo poľským 
bezpečnostným zložkám.

CAS32 T148 6x6 sa zaradila medzi vtedaj-
šiu pobedimskú hasičskú techniku, ktorou bola: 
DA8 Tatra 805, PS8 a PPS12. Od toho dňa ne-
prestajne slúži v obci a jej širokému okoliu. Sa-

mozrejme bez patričnej údržby a ľudí, ktorí 
s ňou pracovali, by nebola neustále výjazdu 
schopná. Okrem početných opráv, ako naprí-
klad oprava čerpadla, guľových čapov a pod., si 
prešla aj dvoma repasáciami a prerábkami. 
Prvú si svojpomocne vykonali samí členovia 
OHZ a DHZ Pobedim v období od novembra r. 
2011 až do februára r. 2012. Pracovalo sa naj-
me na nadstavbe, kde boli vytvorené nové úlož-
né priestory pre hadice a iné vecné prostriedky 
a namontovaní bol i navĳak s hadicou D25. 
Druhá repasácia a prerábka, sa už odohrala 
pod záštitou štátu, firmou THT SLOVENSKO 
s.r.o. K slávnostnému odovzdaniu a posväteniu 
vozidla došlo 9.6.2016. CAS32 T148 6x6 prešla 
kompletnou unifikáciou nadstavby, a tak ju vidí-
me podnes deň.

Avšak doba stále napreduje a prišiel čas, 
kedy musí uvoľniť svoje miesto novšej hasičskej 
technike. Svoje nové riadky v životopise si za-

čne písať v neďalekej Kálnici. Obecní hasiči 
v Pobedime a podobne aj členovia DHZ Pobe-
dim, jej prajú, aby naďalej a spoľahlivo slúžila 
obecným hasičom a občanom Kálnice, tak ako 
po dlhú dobu dobre slúžila nám pobedimčanom.

Ing. Matej Palkovič
tajomník DHZ Pobedim
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Santiago – jarné putovanie
Keď som sa rozhodla, že si venujem darček 

k narodeninám, každý sa mi čudoval, prečo som 
si vybrala práve púť do Santiaga de Composte-
la.

Niekedy dávno som čítala knihu Pútnik 
z Compostely od Paula Coelho, príbeh o ceste, 
ktorú prešiel sám autor. A keďže každý z nás si 
píše svoj vlastný príbeh, mojím snom bolo vy-
skúšať si cestu so svojimi myšlienkami, s ruksa-
kom na pleciach a vnímať ľudí, krásnu prírodu 
a pokoj.

Svoju myšlienku som spomenula na jednom 
stretnutí s mojimi priateľkami s tým, že chcem 
absolvovať takúto cestu sama. A zrazu som 
nebola sama, dievčatá boli nadšené nápadom 
a 1. apríla 2025 nás do Porta odletelo šesť. Kaž-
dá mala so sebou nevyhnutné potreby, maxi-
málne tri funkčné tričká, športové nohavice, tu-
ristickú bundu, zopár párov ponožiek, dva páry 
tenisiek, pyžamo, spodné prádlo, pršiplášť, šil-
tovku, hygienické potreby a lekárničku na 
unavené nohy, ale aj telo. Nechýbal kredenciál 
a svätojakubská mušľa, dva symboly, ktoré nás 
sprevádzali celou cestou. „Credencial“ slúžil na 
označovanie – pečiatkovanie miest, ktorými 
sme kráčali a okrem bielej veľkej mušle so 
slovenským znakom sme mala každá svoju 
vlastnú malú farebnú uháčkovanú mušľu.

Do Santiaga de Compostela môžu prísť pút-
nici rôznymi cestami, my sme si vybrali portu-
galskú cestu, „camino portugués“. Z Porta sme 
cestovali do portugalského mestečka Valenca 
asi dve hodiny vlakom, v prvej kaviarničke sme 
dostali prvú pečiatku do kredenciála a naša púť 
už bola oficiálna. S batohom na pleciach sme 
cez medzinárodný historický most cez rieku 
Mino prešli do španielskeho mesta Tui a odtiaľ 
sme kráčali do cieľa nášho prvého dňa, do mes-
tečka Porrino 21,5 km.

Nasledujúci deň sme sa zobudili do daždi-
vého počasia a keďže sme museli najneskôr 
okolo desiatej začať kráčať do mesta Redon-
dela, nezostávalo nám nič iné, len obliecť si 
naše pršiplášťové pončá. Dážď po čase ustal 
a sprievodcom nám bolo príjemné slnečné po-
časie cez borovicové a eukalyptové lesy.

Tretí deň sme mali podľa plánu pochodovať 
19,6 km, ale plán sa zmenil, cestou do mesta 

Pontevedra sme prešli 25 km. Idúcky sme mali 
výhľady na záliv, lanový most, ktorý sa týčil nad 
plťami chovateľov mušlí, na dvoroch v dedin-
kách sme spoznali zaujímavé stavby „horreá“ - 
kamenné sýpky postavené na nohách. Nakoľko 
naše putovanie bolo kilometrovo nad plán, nohy 
sme mali unavené, preto sme im dopriali večer 
liečebnú kúru na regeneráciu a nám potrebný 
spánok.

Putovanie štvrtý deň do Caldas de Reis 
(22,2 km) bolo spirituálne, krásne chvíle sme 
zažili s otcom Carlos Maria Ruiz v Igrexa de 
Santa Maria del Alba. V dome „Casa de la 
Misericordia“ padre Carlos pomáha chudobným 
a zraneným, nielen telesne ale aj duchovne.

Piaty deň sme putovali 19 km do mesta 
Padrón, prechádzali sme okolo kostola Igreja 
Santa Marina de Carracedo z roka 990, pri 
ktorom nás upútala veľká drevená socha pútni-
ka, ktorý sa pozerá na nebo. Cestou nás spre-
vádzali kvitnúce pestrofarebné kamélie, biele 
veľké kaly, dozrievajúce pomaranče a citróny. 
Prechádzali sme cez malebné dedinky, malé 
farmy, hustý les popri rieke Valga na konci so 
starým kamenným mlynom.

A zrazu tu bol náš posledný, šiesty deň ca-
mina, 25,2 km. Skoré vstávanie, raňajky, zba-
lenie ruksakov a odchod na najdlhšiu časť 
cesty. Bolo by určite úžasné pozorovať našu vý-
pravu, ako sme sa nesystematicky vždy večer 
vybalili (kde sa dalo) a ráno systematicky zbalili 
tak, aby sme v prípade potreby vedeli nájsť naj-
dôležitejšie veci (pršiplášť, náplasť na otlak, 
magnézium). Svieže ráno sa postupne zmenilo 
na nádherný slnečný deň a my sme kráčali popri 
majestátnych kostoloch, kostolíkoch, po kamen-
ných chodníkoch v lese, popri riekach, cez 
dedinky so starými stromami, popri hudobní-
kovi, ktorý spríjemňoval cestu „peregrinom“ až 
po O Milladoiro – miesto, kde pútnici pokľakli, 
keď prvýkrát uvideli katedrálu. Cesta ku kated-
rále v Santiago de Compostela trvala od tohto 
miesta ešte približne dve hodiny. Prechádzali 
sme starými kamennými ulicami, stretávali stále 
viac a viac spolupútnikov. Moje ja bolo spokoj-
né, šťastné a ďakovala som za možnosť ísť, 
spoznať dni, počas ktorých vnímate iba seba, 
cestu, energiu, počasie, dávate pozor aby ste 

neboli príliš smädný, hladný, počúvate svoje 
telo a hlavne máte čistú hlavu.

Katedrála v Santiago de Compostela je 
úžasná, veľkolepá ale aj magická, sú v nej prav-
depodobne uložené pozostatky sv. Jakuba Veľ-
kého, jedného z 12-tich Ježišových apoštolov. 
Na námestie pred katedrálu sme prišli pred 
šiestou hodinou, pútnická kancelária bola už za-
tvorená, preto sme sa ubytovali, povinne hodinu 
oddýchli a postarali sa o naše nohy. Večer sme 
si v srdci mesta, na hlavnom námestí Plaza do 
Obradoiro pred katedrálou, zatancovali pri 
tradičnej hudbe španielskych hudobníkov.

Nasledujúci deň sme sa už nebalili, veci zo-
stali na izbe, po hotelových raňajkách sme si vy-
chutnali moment, keď sme dostali od milých 
usmiatych úradníkov po skontrolovaní pečiatok 
v kredenciáloch v pútnickej kancelárii certifikát 
o absolvovaní svätojakubskej púte v latinčine 
a v španielčine. S potvrdením o púti sme vstúpili 
do katedrály, obdivovali sme jej impozantnú vý-
zdobu, najväčšiu kadidelnicu a zúčastnili sme 
sa na svätej omši, ktorá bola venovaná nám, 
pútnikom z celého sveta.

Cieľ cesty sa naplnil, prešli sme oficiálne 
125,2 km (neoficiálne o 10 km viac), sprievod-
com na cestách nám boli žlté mušle z hrebenat-
ky na modrom podklade na smerovníkoch, žlté 
šípky umiestnené na rôznych miestach, mušle 
umiestnené na dlažbe ale aj ľudia, usmievaví 
galícijčania, ktorí síce rozprávali len po španiel-
sky, ale rozumeli sme ich pozdravu „Buen Cami-
no“. Spoznali sme cestou nových priateľov 
z Arizony, Čiech, Ukrajiny, Nemecka ale aj zo 
Slovenska, rozprávali sme sa o všedných ve-
ciach. Ich príbeh, ktorý ich motivoval k putova-
niu si nechal každý z nich pre seba, a tak to má 
byť.

Zažili sme spoločne aj náročné chvíle, pre-
tože tak ako život nie je len ružový, prídu neča-
kané momenty, niečo sa skomplikuje, ale zvládli 
sme ich a  som hrdá, že som cestu neabsolvo-
vala sama ale v spoločnosti mojich spolupútni-
čiek.

Ďakujem vám:)
Text a foto: Katarína Likavčanová (rod. Pas-

torková) – krajanka z Pobedima

Kostol sv. Michala vo Valge Kvitnúce kamélie v O Gorgullón, 
obec Caldas de Reis

Kostol sv. Baia de Mos v 
Pontevedra

Katedrála v Santiago 
de Compostela

Certifikát o absolvovaní púte 
Camino de Santiago

1. árešt – väznica
2. bapka – nákova na kovanie
3. bečka – súdok s dvomi ušami
4. burgyna – kŕmna repa
5. cedzák – cedník 
6. častuvat – hostiť
7. črevko – jaternica
8. drápačky – páračky
9. dvoranié – obyvatelia jedného dvora
10. funus – pohreb
11. glajcha – horná výška muriva
12. háby – šatstvo
13. humno – pozemok za stodolou
14. kasna – skriňa
15. koščálky – drevené korčule

16. koštuvat – chutnať 
17. lamfeš – kanál privádzajúci vodu na mlyn-

ské kolo
18. manka – mamka 
19. mazat – líčiť, natierať vápnom
20. medzera – nekrytý priestor medi dvoma 

múrmi
21. narichtuvat sa – vyobliekať sa
22. neny – nie je
23. onuca – kus látky na omotanie nohy 

v bagandžiach
24. onuchat – ovoňať
25. paholok – pomocník na gazdovstve
26. pačmaga – potvora (nadávka)
27. petrolín – petrolej

28. pov dna – pol dňa
29. rebrinák – voz na zvážanie obilia
30. sečka – nadrobno narezaný krm pre doby-

tok
31. sponník – konopná spodná sukňa
32. svieder – sveter
33. ščasník – výslužka zo svadby
34. škopík – menšia drevená nádoba
35. škvarelina – praženica
36. škerák – orech s puknutým zeleným oba-

lom
37. štikerajka – spodnička so širokou čipkou 
38. švajka – krajčírka
39. trllica – nástroj na lámanie konopí
40. žbrílať – potulovať sa

Malý lexikón pobedimského nárečia, alebo „viete ešče po pobjécky?“  1/2025
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Recepty starých materí - Fučka – alebo múčna kaša
Kaša Fučka bola v minulosti veľmi častým a ob-
ľúbeným jedlom. Gazdinky ju varili podobne ako 
zemiakovú kašu. Z ekonomického hľadiska – 
množstvo stravníkov, k nej pridávali múku. 

Suroviny:
• 1 kg zemiaky
• 6 PL polohrubá múka
• 150 g údená slanina
• 1 veľká cibuľa
• 4 lyžice domáca bravčová masť
• 4 dcl domáce kravské mlieko
• 1-2 KL soľ (podľa chuti)

Postup:
1. Ošúpané a umyté zemiaky pokrájame na 

malé kocky, zalejeme vodou, tak aby voda 
siahala asi 1cm nad okraj zemiakov. Varíme 
do mäkka, až do rozvarenia.

2. Rozvarené zemiaky scedíme, roztlačíme na 
kašu, pridáme mlieko a polohrubú múku. Po-
miešame, hrniec dáme na platňu a za neustá-
leho miešania ďalej varíme, aby sa múka 
spojila so zemiakmi a mliekom. Kaša je hoto-
vá, keď vyfukuje bubliny (podľa toho dostala 
pomenovanie – fučka). Fučku ochutíme so-
ľou a naložíme na jednotlivé taniere.

3. Na vrch dáme na masti opraženú, na kocky 
nakrájanú cibuľku s nadrobno nakrájanou 
slaninkou.

4. Podávame so zakýsaným mliekom.
Poznámka: Platňu odporúčam použiť z dôvodu 
čiastočného zamedzenia prihárania kaše.
Množstvo mlieka pridávame podľa hustoty ka-
še.

Dobrú chuť praje Ing. Ladislav Melicher

Slovenský rekord v Pobedime
Vášnivých zberateľov rôznych predmetov 
máme v našej obci viac. Patrí k nim aj Ondrej 
Figedy, ktorý sa so svojou zbierkou pivných dž-
bánov zapísal do Knihy slovenských rekordov. 
Špecifikom je, že to nie sú hocĳaké pivné džbá-
ny, ale džbány s patentovým uzáverom. Mnohí 
naši občania nevedia o tomto rekorde, preto 
som s Ondrom urobila rozhovor.
Myslím, že mať zápis v knihe rekordov, je 
niečo výnimočné. Čo pre teba osobne 
znamená skutočnosť, že tvoja zbierka bola 
11.12.2024 zapísaná do Knihy slovenských 
rekordov ako „Najväčšia zbierka džbánov 
na pivo s patentovým uzáverom“?
Keď som videl certifikát zbierky mončičákov, tak 
mi napadlo, že by bolo dobre aj moju zbierku 
zverejniť a zviditeľniť. A mať to oficiálne.
Ako na toto rekordné ocenenie zareagovala 
rodina, priatelia, Pobedimčania?
Doma vedia, že je to jedinečná zbierka. 
Na zápis som potreboval dvoch svedkov, takže 
vedeli, že „je rekord doma“. Priatelia boli veľmi 
prekvapení. A veru ani v Pobedime väčšina ľudí 
nevedela a asi doteraz nevie...
Tak im teraz o tvojej vášni a zbierke povieme 
niečo viac...
Zbierať pivné džbány určite nenapadne len 
tak hocikomu. Čo ťa priviedlo k tomu, aby si 
začal zbierať práve tieto kúsky? A kedy si za-
čal?
Prvý džbán som si kúpil v Piešťanoch v bazáre 
v roku 2015. To som ešte netušil, že ich raz bu-
dem mat toľko. Mal som doma už niekoľko pivo-
vých pohárov, ale toto bolo iné. Po čase som kú-
pil ďalší, veľmi pekný a začal som sa o džbány 
zaujímať a hľadať informácie na internete. Keď 
som mal päť džbánkov, boli sme v Jablonici 

na oslave v reštaurácii Záhoran. Tam som spoz-
nal pána Karola Poláka, ktorý mi ukázal veľkú 
zbierku pivových pohárov. Poradil mi zamerať 
sa na určitý druh, a to ma viedlo k zbieraniu čis-
to džbánov s patentovým uzáverom.
Pri zápise do Knihy slovenských rekordov 
mala tvoja zbierka 178 kusov. Koľko ich máš 
teraz a ako sa ti podarilo zhromaždiť takýto 
počet?
Myslím, že som už prekročil číslo 200. Mám ich 
z väčšej časti z inzerátov na internete. Spoznal 
som ľudí, ktorí chodia po burzách, sme už 
kamaráti a dávajú mi avízo, keď zbadajú džbá-
nok, prípadne si dohodneme stretnutie.
To je naozaj riadny počet. Ktorý z nich pova-
žuješ za najvzácnejší alebo najzaujímavejší?
Takých je viacej. Mám napríklad z limitovanej 
edície. Dôležitý je určite aj ten prvý. Alebo džbá-
nok zo súťaže – podľa informácií, ktoré mám, 
tak ide o jeden z desiatych vyrobených kusov. 
Takisto je pre mňa vzácny aj krásny džbánok 
zo stretnutia motoristov.
Odkiaľ pochádza najstarší, ktorý vlastníš?
Neviem presne, ktorý je najstarší, ale mám viac 
džbánov z 80. – 90. rokov minulého storočia.
Počas zbierania si sa pravdepodobne stretol 
aj s rôznymi zberateľmi alebo nadšencami 
piva – máš nejaké nezabudnuteľné stretnu-
tie, na ktoré rád spomínaš?
Všetky sú nezabudnuteľné. Stretol som na za-
čiatku už spomenutého Karola Poláka z Jabloni-
ce, ktorý ma nasmeroval. Nadšencov piva po-
znám viacero keďže už dlhšie chodíme pivný 
pochod Kukanova 10 – Trenčín a s kamarátom 
Erikom organizujeme pivný pochod Vipitko 
v Novom Meste nad Váhom, tak stretávam veľa 
pivárov.

Boli aj nejaké kuriózne situácie alebo veľké 
výzvy, ktorým si musel čeliť?
Áno, riešil som viacej takých situácií, kedy bolo 
treba dohodnúť poštu, prevzatie a aj cenu. Mal 
som aj šťastie, keď mi z Nemecka prišli tri dž-
bánky za minimálne poštovné na tretí deň. Aj 
dohodnutie osobného predaja na služobnej 
ceste je zážitok. Alebo kamarát kamionista jazdí 
do Nemecka a neraz mi poslal fotografiu, či už 
taký mám. Alebo vtipné býva, keď kamarát za-
bezpečí džbán cez svojho kamaráta, ktorého ja 
ani nepoznám. Som za všetkých týchto ľudí veľ-
mi vďačný.
Musí to byť neraz naozaj vtipné, ale aj milé 
zároveň. Prezraď nám na záver, aké máš 
plány do budúcnosti? Chceš ďalej rozširo-
vať zbierku, prípadne ju verejne vystaviť 
alebo...?
Zbierku budem rozširovať vždy, keď sa naskyt-
ne príležitosť. Aj keď miesto v altánku, kde je 
v policiach, sa minulo. Moja predstava je 
umiestniť zbierku do pivovarského podniku, kde 
by bola verejne dostupná. Verím, že by majite-
ľom priniesla nových zákazníkov a robila záro-
veň reklamu.
Ďakujem, Ondro, za rozhovor a aj v mene 
čitateľov Pobedimčana ti prajem veľa 
úspechov a množstvo krásnych nových kús-
kov do zbierky.
Možno po zverejnení nášho rozhovoru za-
čneš dostávať viac správ s fotografiami piv-
ných džbánov s patentovým uzáverom: 
„A takýto...máš“?

Autor: Zuzana Pogranová
Foto: Ondrej Figedy
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TJ Sokol Pobedim v Uherskom Brode

Koniec kolkárskej sezóny

Šestnásť cvičeniek TJ Sokol Pobedim sa 
dňa 8. mája 2025 zúčastnilo tradičnej prehliadky 
športových a záujmových krúžkov pod názvom 
„Brodský máj“. Akcia sa konala na sokolskom 
štadióne v Uherskom Brode a niesla sa v duchu 
významného výročia Dňa víťazstva nad fašiz-
mom, kedy si celý svet pripomenul 80 rokov od 
ukončenia druhej svetovej vojny. Na úvod za-
znela česká aj slovenská hymna a privítanie 
všetkých účastníkov starostkou TJ Sokol Uher-
ský Brod, Sabinou Běhůnkovou. Nasledoval 
príhovor miestostarostu Mesta Uherský Brod 
Miroslava Poláška, ktorý zdôraznil, že „Brodský 
máj“ nie je iba sviatkom pohybu a radosti, ale aj 
dôkazom, že súdržnosť, priateľstvo a úcta k his-
tórii nás stále spájajú naprieč generáciami i 
hranicami.

V tejto úvodnej časti sa cvičiacim i návštev-
níkom prihovorila aj starostka Sokolskej únie 
Slovenska Adriána Šarudiová, ktorá poďakova-
la za pozvanie a vyzdvihla, že práve takéto 

spoločné akcie nám ukazujú, že hodnoty, ktoré 
Sokol budoval – priateľstvo, úcta a láskavosť – 
sú stále živé a aktuálne. Po úvodných slovách 
nasledoval bohatý program. V ňom sa pred-
stavilo celkovo 18 skladieb, ktoré predviedli 
rodičia s deťmi, predškoláci a členovia záujmo-
vých krúžkov. Medzinárodný rozmer celej akcii 
dodalo vystúpenie slovenských Sokolských 
jednôt. V spoločnej skladbe pod názvom „Škoda 
lásky“ sa predstavilo 54 cvičeniek z Považskej 
sokolskej župy M.R.Štefánika – konkrétne TJ 
Sokol Brezová pod Bradlom, TJ Sokol Trenčín a 
TJ Sokol Pobedim, ktorú reprezentovalo 10 
cvičeniek. Športové podujatie, ktorému okrem 
množstva divákov prialo aj počasie, bolo zakon-
čené poďakovaním zúčastneným aktérom 
a usporiadateľom a pozvánkou na ďalší 22. roč-
ník „Brodského mája“, ktorý sa bude konať 
8.5.2026.

Vladimíra Žitňanská,
starostka TJ Sokol Pobedim - ženy

Kolkárska sezóna 2024-2025 skončila. A-družstvo v extralige mužov 
získalo 7.miesto so ziskom 20 bodov. Medzi ťahúňov družstva patrili 
Jakub Urban, ktorý je v hodnotení jednotlivcov na 12.mieste s priemerným 
výkonom 589,2 kolkov a získal 13 bodov zo 16 zápasov, Michal Vajer na 
22.mieste s priemerným výkonom 578,0 kolkov a získal 10 bodov zo 21 
zápasov, Marek Mrekaj na 34.mieste s priemerným výkonom 570,1 kol-
kov a získal 7,5 bodov zo 19 zápasov. Michal Malíček mal priemer 567,4 
kolkov a získal 10,5 bodov z 20 zápasov, Eduard Sedláček má priemer 
561,2 kolkov a získal 12,5 bodov zo 20 zápasov. Ďalej k víťazstvám pris-
peli aj Michal Benko, jeho má priemer bol 554,8 kolkov, získal tak 6 bodov 
zo 14 zápasov, Ivan Žitňanský má priemer 545,7 kolkov a získal 4 body z 
13 zápasov. A-družstvu pomohli aj hráči B-družstva (Matej Palkovič, Jaro-
slav Bango, Marek Sahaj, Marek Melicher a Lukáš Pomajbo), a to hlavne 
vtedy, keď boli hráči A-družstva chorí alebo museli ísť do zamestnania. 

Konečná tabuľka Extraligy mužov
1. TJ Lokomotíva Vrútky  22 18 1 3 3 488 37
2. ŠK Železiarne Podbrezová A 22 15 2 5  3 354 32
3. PKŠ Košice-KK Šemša 22 14 0 8 3 433 28
4. KK Zlaté Klasy A 22 13 1 8 3 458 27
5. TJ Slavoj Veľký Šariš A 22 9 5 8 3 435 23
6. ŠKK Trstená Starek 22 10 1 11 3 408 21
7. KK Pobedim A 22 10 0 12 3 402 20
8. MKK Stará Turá A  22 9 1 12 3 404 19
9. ŠK Modranka A 22 8 0 14 3 391 16
10. ŠK Železiarne Podbrezová B 22 7 1 14 3 368 15
11. TJ Tatran Spišská Nová Ves A 22 6 2 14 3 346 14
12. MKK Piešťany A 22 6 0 16 3 355 12

B-družstvo bojovalo o čo najlepšie umiestnenie až do posledného 
zápasu. Ten vyhralo na domácich dráhach proti družstvu KK Apollo Brati-
slava. Týmto víťazstvom si zabezpečilo šieste miesto. Najlepším hráčov 
B-družstva bol Jaroslav Bango s priemerom 551,7 zvalených kolkov, čo 
mu stačilo na 7. miesto v jednotlivcoch. Dobre mu sekundovala Rado-
slava Malíčková s priemerom 538,5 a Tibor Štefík s priemerom 530,4.

Konečná tabuľka 2.liga Západ
1. KO Kremnica-KO Žarnovica 30 24 2 4 3 209 50
2. KK Slávia Nitra 30  23  0   7   3  197  46
3. BKK Bánovce nad Bebravou 30  22  0  8   3  182  44
4. ŠKK Tlmače 30  19  1  10  3  168  39
5. KK Preseľany 30  17  3  10  3  164  37
6. KK Pobedim B 30  17  1  12  3  104  35
7. MKK Stará Turá C 30  16  2  12  3  187  34
8. KK Tatran Bratislava B 30  15  3  12  3  106  33
9. DKK Nové Mesto nad Váhom 30  13  3  14  3  174  29
10. MKK Piešťany B 30  14  0  16  3  125  28
11. KK Apollo Bratislava 30  13  1  16  3  100  27
12. KK Zlaté Klasy B 30  13  1  16  3  137  27
13. KK Slavoj Sládkovičovo 30  9  2  19  3  101  20
14. MKK Slovan Galanta B 30  7  2  21  3  049  16
15. TJ Slovan Duslo Šaľa B 30  4  1  25  3  010  9
16. MKK Stará Turá K 30  3  0  27  2  919  6

Pobedimskí kolkári na majstrovstvách Slovenska
V máji 2025 sa konali majstrovstvá Slovenska všetkých kategórii.
•  V dňoch 10. a 11. mája hrali žiačky a žiaci v Trenčíne. V žiačkach do 12 

rokov hrala aj Martina Malíčková, ktorá v  kvalifikácii dosiahla výkon 
213 zvalených kolkov a postúpila do nedeľného finále. V ňom sa jej 
darilo lepšie a výkonom 225 zvalených kolkov obsadila 11.miesto. 
V kombinácii, t.j. v súčte výkonov z kvalifikácie a finále, obsadila 
11.miesto. V kategórii žiačky do 15 rokov hral aj Filip Vakoš, ktorý v  
kvalifikácii dosiahol výkon 242 zvalených kolkov a obsadil 23. miesto.

• V dňoch 17. a 18. mája hrali dorastenky na v Starej Turej, kde KK Po-
bedim reprezentovala Radoslava Malíčková, ktorá v kvalifikácii dosiah-
la výkon 569 zvalených kolkov a obsadila 5.miesto. V nedeľnom finále 
sa jej už tak nedarilo a  výkon 527 kolkov jej stačil na 11. miesto. V kom-
binácii to znamenalo celkovo 9. miesto.

•  V dňoch 17. a 18. mája hrali juniorky a juniori v Rakoviciach, kde KK 
Pobedim reprezentovala Petra Sedláčeková a Michal Malíček. 
V kvalifikácii sa lepšie darilo Petre Sedláčekovej, a dosiahla výkon 551 
zvalených kolkov, s ktorým obsadila 6. miesto. V nedeľnom finále do-
siahla výkon 544 kolkov a ten jej stačil na 6. miesto. V kombinácii to 
znamenalo celkovo 7. miesto. Michal Malíček v kvalifikácii dosiahol vý-
kon 525 zvalených kolkov, čo stačilo len na 24.miesto.

24. mája 2025 sa konali majstrovstvá Slovenska seniorov v Rimav-
skej Sobote, kde KK Pobedim reprezentoval Eduard Sedláček, kde do-
siahol výkon 569 zvalených kolkov a obsadil tak 4. miesto.

Ing. Marián Mitošinka

Vybrané z matriky
Privítali sme:
  7.4.2025   Toráčová Nikola, č.d. 297
25.4.2025   Heráková Ema, č. d. 301
31.5.2025   Kmeťo Marko, č. d. 293

Manželstvo uzavreli:
14.6.2025    Bibiana Mitošinková, č. 441  a  Matúš Bartko

Rozlúčili sme sa:
19.4.2025   Radošinská Danka, č. d. 293, † 68 r.
31.5.2025  Ferancová Františka, č.d. 281, † 80 r.
22.6.2025  Pavlíková Jolana č.d. 40  † 79 r.


